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HOREKA 112 – 2. DISKUSNÍ ARÉNA 

Schillerová. Je důležité mít dobré záchranné brzdy 
a zajistit dostatečné sekvenování. O to se prý vláda 
bude snažit.
„Garance, že nebude lockdown, určuje virus a ne 
vláda. Kdyby sem dorazila varianta omega, která by 
měla dopad na děti, nastane přirozený lockdown. 
Musíme nastavit pravidla tak, aby kdyby došlo 
k nejhorší variantě, byl lockdown co nejmírnější. 
Musíme sjednotit pravidla systému. I do budoucna, 
za 10–15 let, může přijít jiný patogen, tohle je velice 
potřebné,“ upozorňoval Rastislav Maďar. „Musíme 
ale upozorňovat lidi, aby byli ostražití i v létě. Jsme 
připraveni ve spolupráci s provozovnami apelovat 
na to, že přijde podzim,“ dodal Jan Herget, ředitel 
CzechTourismu.
Právě personální krize po znovuotevření eskalu
je. „Musel jsem propustit dva rodinné příslušníky 
a 60 % zaměstnanců. Ti lidé si našli práci od pon
dělí do pátku. Po personální stránce se bude obor 
vzpamatovávat hodně dlouho,“ potvrdil Viliam Sivek, 
prezident České unie cestovního ruchu, podnikatel 
v SIVEK HOTELS.
Rozhodně této situaci nepomohlo, že obor byl vní
mán jako toxický. Pomoci může lepší digitalizace, 
která povede k menšímu počtu personálu, ale také 
legalizace spropitného. Pohostinství se bude v nej
bližší době dynamicky proměňovat. 

Jana Dorčáková

Budou pokračovat v případě dalších lockdownů státní podpůrné programy? 
Karel Havlíček: My jsme dodrželi to, co jsme slíbili. Pokud bude provozovna zavřena, bude dostávat 
přímou podporu. Když otevře, bude nepřímá podpora. Pokud opět dojde k zavření provozoven, aktivuje 
se přímá podpora.

Proč nepokračuje podpora cestovního ruchu – program nepokryté náklady, když zejména pro 
Prahu je pouhé otevření bez zahraniční klientely k ničemu?
Karel Havlíček: Je to těžká diskuse. Samozřejmě situace například v Krumlově není dobrá, co se turis
tického ruchu týče. Bylo by těžké rozhodnout se, komu ji nechat a komu ne. 

Bude nějak stát podporovat incoming do ČR? Případně jak konkrétně, formou kampaní?
Jan Herget: Máme připraveno 100 milionů korun, je to rozděleno na 50 milionů pro okolní země a zby
tek pro vzdálenější země.

Dobrý den, Asociace hotelů a restaurací by chtěla prodloužit Antivirus minimálně do konce 
června.
Karel Havlíček: My jsme čekali, že když přejdeme na nepřímou podporu, budou tady asociace, které 
budou chtít přímou podporu prodloužit. Načasování je strašně důležité a není úplně nejzdravější dlouho
době takto pomáhat. Česká republika trpí nedostatkem personálu ve všech profesích, je tady obrovský 
tlak, abychom ten trh nedrželi.
Alena Schillerová: Jenom doplním, do konce června platí Antivirus, pro ty co jsou v karanténě.
Viliam Sivek: Já jsem rád, že ti lidé, kteří mi zbyli, jsou zpět. Protože se za tu dobu odnaučili pracovat.
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